
Pridno delo
zagotavlja uspeh

Grosupeljski obrat Unis-Elkosa bo dobil novo pr-
oizvodno dvorano — Nadomestni programi vedno »na
zalogi« — Načrtneje v izvoz strojev

Delovna organizacija Unis-Elkos iz
Ljubljane, ki je začela pred desetimi le-
ti delati z 29 delavci, ima zdaj skupno
420 zaposlenih, od tega 130 v obratu
Grosuplje. Te dni v Grosupljem doko-
nčujejo novo proizvodno dvorano z
2500 kvadratnimi metri uporabne
površine. Vanjo bodo preselili izde-
lavo strojne opreme, po kateri vedno
bolj povprašujejo tako doma kot na
tujem.

Novi proizvodni prostori sicer ne
pomenijo novih delovnih mest, pome-
nijo pa večje možnosti za razvoj obra-
ta in vse delovne organizacije. Direk-
tor Unis-Elkosa Stane Vehovec, ki or-
ganizacijo vodi že prav od začetka, je
povedal, da bodo zdaj lahko bolj na-
črtno začeli tudi izvažati strojno
opremo, predvsem koordinatno pre-
bijalne stroje, ki sojih začeli izdelovati
pred petimi leti. V vsem tem času so
kakovost in zmogljivosti strojev (izde-
lujejo štiri vrste) tako izpopolnjevali,
da je sedanja proizvodnja plod do-
mačega znanja.

Prav delo na področju razvoja orga-
nizaciji zagotavlja prihodnost. V
Unis-Elkosu imajo namreč več pr-
oizvodnih programov, ki jih ohra-
njajo, dokler se tržišče zanima za
določene izdelke. Ko tozanimanjepo-
pusti ali pa se pojavi še kakšen proiz-
vajalec, imajo v organizaciji že nad-
omestni program. Vsi ti programi sov
zadnjem času naravnani tako, da pok-
rivajo potrebe domače industrije in
obenem nadomeščajo uvoz.

Lahko bi rekli, da gredelovni orga-
nizaciji zelo dobro tako zaradi pri-
lagodljivosti in iznajiiljivosti, obsežne-
ga razvojnega dela kol tudi pridnosti
delavcev. Premišljena naložbena poli-

tika v preteklosti, ko niso najemali
dragil bančnih posojil, se jim zdaj
obrestuje.

Kot je povedal vodja grosupeljske-
ga obrata Miro Gabrijel, je mesečni
prihodek pri izdelavi ohišij za elektro-
niko 200 milijonov dinarjev. pri izde-
lavi strojev pa od 60 do 100 milijonov
dinarjev. Za tržišče je zelo zanimiva
tudi izdelava numerično krmiljenih
strojev. Sicer pa lmajo trenutno v
Unis-Elkosu štiri osrednje proizvodne
programe: izdelujejo laboratorijsko
opremo, usmerjevalno pretvorniško
tehniko, univerzalne nosilne okvire za
elektroniko m koordinatno prebijalne
stroje. Stane Vehovec pravi, da v
Jugoslaviji ni industrijske veje, v kate-
ri ne bi uporabljali Unis-Elkosovih
izdelkov.

Dobro materialno stanje delovne
organizacije ni posledica navijanja
cen, čeprav bi marsikatere izdelke za-
radi specifičnosti in povpraševanja
lahko zelo podražili. Obenem dose-
gajo zelo dobre cene tudi na tujih
tržiščih in izdelkov ne prodajajo pod
ceno. Proizvodne cene ne dosegajo le
pri tistih izdelkih. kjer morajo upofa-
biti baker. Razlogzatopajecenabak-
ra pri nas, ki je tudi 200 ali 300
odstotkov višja kot v tujini.

Največji problem delovne organiza-
cije je pomanjkanje višje in visoko us-
posobljenih kadrov, ksjihjezelotežko
dobiti, čeprav veliko štipendirajo.
Samo grosupeljski obrat štipendira
trenutno 15 dijakov in študentov,
večinoma na visokih šolah. Na
vprašanje, kakšna je skrivnost uspeha
v Unis-Elkosu, je stane Vehovec dejal:
»Delo!«
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